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Novi Pazar, Beograd - Na Sajmu na-
cionalnih manjina, koji je u odr`an u
Beogradu pod sloganom „Mozaik Srbi-
je“, Bo{nja~ko nacionalno ve}e (BNV)
predstavilo je bo{nja~ku kulturnu ba-
{tinu (kultura, obi~aji, folklor, ru~na ra-

dinost i gastronomski specijaliteti). Na
ovoj manifestaciji predstavili su se no-
vopazarski hor „\ulistan“ i folklor tu-
tinskog Multimedijalnog centra. Sajam
nacionalnih manjina organizovala je
Kancelarija za ljudska i manjinska pra-

va Vlade Srbije u saradnji sa nacional-
nim ve}ima nacionalnih manjina, a po-
vodom 10. decembra - Me|unarodnog
dana ljudskih prava. Na manifestaciji
su u~estvovali predstavnici 15 ve}a na-
cionalnih manjina. S. N.

Povodom Me|unarodnog dana ljudskih prava Povodom Me|unarodnog dana ljudskih prava 

Novi Pazar - Situaciju u gradu
do`ivljavam kao kulminaciju na-
gomilanih problema, koju nam je
haoti~na i rascepkana, a zbog po-
kazane nedoslednosti nazvao bih
je i ad hoc, lokalna i regionalna
politika, donela u proteklih vi{e od
dve decenije. Naravno, te proble-
me nije stvarala samo lokalna, ve}
i politika sa vrha ove dr`ave i to
decenijama, koja, sve vreme pred-
stavljaju}i Sand`ak kao `ari{no
podru~je, sada ̀ eli da ga predstavi
i kao podru~je u kome dr`ava ne
sme da sprovodi zakone koji va`e
drugde. Dakle, situacija u gradu
trenutno podse}a na blagu anarhi-

ju i to ne samo zbog aktuelnih do-
ga|aja, za koje niko, pa ni dr`ava
ne `eli da preuzme odgovornost.
Gra|ani su sa druge strane potpu-
no zbunjeni, sa ~udnim ose}anji-
ma nejasnog divljenja hrabrosti
pojedinaca, ali i svesti o tome, da
su oni u odnosu na te pojedince u
podre|enom polo`aju. Potpuno
slabi, sami i neza{ti}eni, ocenjuje
za Sand`ak Danas dr Senad Gani},
profesor me|unarodnog javnog
prava na Dr`avnom univerzitetu u
Novom Pazaru, dobitnik ovogodi-
{nje nagrade „Li~nost godine“ Mi-
sije OEBS u Srbiji. S. N.
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Ovaj prilog sufinansira op{tina PribojPRIBOJ DANAS

Priboj - Pro{log petka je, u okviru
obele`avanja Dana Medicinskog fa-
kulteta u Beogradu, Maksimu [ar~e-
vi}u iz Priboja, dekan fakulteta, uru~io
povelju kao najboljem studentu posle
zavr{ene prve godine studija, sa pro-
sekom 10,00. On je sada na drugoj go-
dini studija, ̀ ivi u studentskom domu
„Patris Lumumba“ na Zvezdari, ka`e
da ga je medicina uvek zanimala i da
je kao mali tr~karao okolo sa gume-
nim ~eki}em i udarao baku i deku po
kolenu da im proveri reflekse. Pre na-
{eg razgovora, Maksim je upravo do-
{ao sa kolokvijuma. 

Kao je bilo na kolokvijumu?
- Imao sam kolokvijum iz hemije,

dobro je pro{lo, mislim da mogu da
o~ekujem dobru ocenu.

Medicinski fakultet u Beogradu je
veoma te{ko upisati, a ti si evo, naj-
bolji me|u najboljima, koliko to
zahteva truda i u~enja?

- Velika mi je ~ast {to mi se ukazala
prilika da medicinske nauke izu~avam
na fakultetu sa najdu`om i najlep{om
tradicijom iz te oblasti. Trenutno sam
na drugoj godini studija.

Ne postoji ta~no odre|en, neki re-
cept, koliko vremena treba da se u~i da
bi ste bili jedan od najboljih studenata

generacije, ~esto se ka`e da je pravilo
da kad god pomislite da je dosta, uvek
treba jo{ malo.

Koliko je tvoje ranije {kolovanje,
u Priboju, uticalo na ovaj uspeh?

- Najvi{e mi je pomoglo to {to sam

tokom osnovnog i srednjo{kolskog
obrazovanja u Priboju stekao radne
navike pa sam prvu godinu fakulteta
zavr{io kao jedan od najboljih stude-
nata generacije.

Pored toliko obaveza ima{ li vre-
mena za dru`enje neki hobi i sli~no?

- Pored fakulteta bavim se i raznim
drugim stvarima. Volim da putujem,
treniram zimske sportove, bavim se
volonterskim radom na fakultetu...
Naravno, fakultet je na prvom mestu.

Prima{ li neku stipendiju, nudi li
se neka organizacija ili dr`avna insti-
tucija da te stipendira?

- Imao sam pro{le godine osnovni
dr`avni studentski kredit. Ovih dana
treba da iza|u rezultati konkursa za
dr`avnu stipendiju, prijavio sam se,
o~ekujem da }u dobiti. Bilo bi dobro
i da op{tina nagradi najbolje studen-
te u gradu, kao {to nagra|uje u~eni-
ke za Savindan ili recimo sportiste,
svake godine.

Kakvi su ti ̀ ivotni planovi za dalje?
- Voleo bih da se bavim i istra`iva~-

kim i klini~kim radom, od u`ih grana
medicine najvi{e me privla~e neurohi-
rurgija i kardiohirurgija, ali sve u svoje
vreme, za po~etak prvo da zavr{im fa-
kultet. S. Bjeli}

Novi Pazar - Nevladina organizacija Akadem-
ska inicijativa „Forum 10“ realizuje projekat „Lo-
kalna platforma za dijalog“, koji finansijski podr-
`avaju ambasade Kanade i [vajcarske u Srbiji. U
okviru projekta bi}e organizovane javne debate o
politi~kim, ekonomskim i dru{tvenim temama.

Programski koordinator ove organizacije Fa-
hrudin Kladni~anin ka`e da projekat „svoje upo-
ri{te nalazi u ~injenici da lokalnoj zajednici nedo-
staje naj{ira strate{ka dru{tvena debata koja bi
uklju~ila sve relevantne aktere zajednice, a koji bi
zajedni~ki definisali i promovisali su{tinske dru-
{tvene vrednosti, radili na ja~anju institucija i gra-
|anskog dru{tva predlaganjem preporuka za kre-
iranje prakti~nih politika“. U okviru projekta bi}e
organizovano ukupno osam debata. Tri su ve}

odr`ane i bile su posve}ene polo`aju i izazovima
sa kojima se sre}u organizacije civilnog dru{tva u
Sand`aku, obrazovanju na bosanskom jeziku - in-
terkulturalni pristup ili politika segregacije i tre}a
debata odr`ana je pod nazivom „Mladi govore o
multikulturalizmu i ljudskim pravima“.

- Ostaje da organizujemo jo{ pet debata o slobodi
medija i medijskom izve{tavanju, socioekonomskim
problemima sa kojima se susre}e region, konceptu
politike pomirenja, evropskim integracijama, zapo-
{ljavanju mladih i fenomenu radikalizma i ekstremi-
zma u lokalnoj zajednici - obja{njava Kladni~anin.
Projekat „Lokalna platforma za dijalog“ traje devet
meseci i trebalo bi da bude zavr{en u aprilu slede}e go-
dine, a krajnji cilj je“da se kreira prostor da se dijalog
podigne na vi{i nivo i da bude odr ìv“. S. Novosel

Priboj - Pro{le nedelje su u Priboju, od
7. do 9. decembra, odr`ane 44. Limske
ve~eri poezije. Na finalnoj ve~eri mani-
festacije , odr`anoj u ~etvrtak u velikoj
sali Doma kulture u Priboju, finalisti su
govorili svoje stihove, a `iri je, na kraju
proglasio pobednike i dodelio im nagra-
de. Prva nagrada dodeljena je Marku Jo-
vi}u iz Beograda, u~eniku IV razreda fi-
lolo{ke gimnazije , druga Vuka{inu Ta-
njevi}u iz Gimnazije „Tanasije Pejato-
vi}“ - Pljevalja, a tre}a Hani Rastoder,
u~enici III razreda Gimnazije „Slobodan
[kerovi}“ iz Podgorice.

Na konkurs 44. Limskih ve~eri poe-
zije pristigla su 42 ciklusa od po pet pe-
sama iz 20 gradova Srbije, Crne Gore i
Bosne i Hercegovine. O nagra|ivanju je
ove godine odlu~ivao `iri u sastavu: dr
prof. Jasmina Ahmetagi}, predsednica,
~lanovi dr prof. Svetlana Kalezi}-Rado-
nji} i Bojana Stojanovi}-Rosi}. „Priboj je
mesto u kome postoji tradicija pisanja i
govorenja poezije, a Limske ve~eri poe-
zije su manifestacija koja ~uva tu tradi-
ciju i od izuzetnog su zna~aja za ovu sre-
dinu“, rekla je predsednica ̀ irija dr prof.
Jasmina Ahmetagi}. Posle nastupa fina-
lista i progla{enja pobednika, publika je
imala priliku da vidi i ~uje poetsko- mu-
zi~ki kabare Gorana Sultanovi}a, kome
nije prvi put da gostuje u Priboju.

Prvu nagradu koja se sastoji od {tam-
panja zbirke pesama, kompleta knjiga i
nov~anog iznosa obezbedio je Dom kul-
ture iz Priboja. Za sve finaliste nagrade
je obezbedio i „Slu`beni glasnik“ iz Be-
ograd. Nagrade je uru~io Petar V. Arbu-
tina, direktor izdava~ke delatnosti „Slu-
`benog glasnika“. Organizator 44. Lim-
skih ve~eri poezije je Dom kulture „Pivo
Karamatijevi}“ iz Priboja, a pokrovitelj
Op{tina Priboj. S. Bjeli}

Maksim [ar~evi} iz Priboja, najbolji student prve godine 
Medicinskog fakulteta u Beogradu 

Kad pomisli{ da je 
dosta, treba jo{ malo

Pljevlja - Na okruglom stolu „Predlozi mje-
ra i alternativna rje{enja problema zaga|eno-
sti vazduha u Pljevljima“ raspravljano je i o re-
alizaciji srednjoro~nih i dugoro~nih mjera po-
bolj{anja kvaliteta vazduha u ovoj op{tini, ko-
ja se po zaga|enosti vazduha nalazi u evrop-
skom vrhu. Toplifikacija grada je dugoro~na
mjera koja bi prema mi{ljenju stru~njaka
obezbijedila trajno rje{enje problema zaga|e-
nosti vazduha u Pljevljima tokom zimskih
mjeseci. Za predstavnike civilnog sektora, to-
plifikacija ~iji bazni izvor obezbje|uje blok
dva Termoelektrane je rje{enje koje izaziva
niz dilema, naglasila je Sanja Orlandi} iz NVO
Green home.

Olivera Kujund`i} iz crnogorskog Mini-
starstva odr`ivog razvoja i turizma skrenula je
pa`nju da je pobolj{anje kvaliteta ̀ ivotne sre-
dine u Pljevljima te`ak i dug put, ali da je po-
slednjih godina ura|eno dosta, jer je problem
dobio zaslu`enu pa`nju, prije svega od strane
medija i nevladinog sektora. Predsjednik op-
{tine Mirko \a~i}, podsjetio je da su prvi kon-
kretni koraci na pobolj{anju kvaliteta vazduha
u Pljevljima preduzeti u prethodne dvije godi-
ne. On je saop{tio da }e uskoro biti otvorene
ponude na tenderu za izgradnju gradske to-
plane ~ime se ulazi u slo`en proces obezbje|e-
nja infrastrukture i objekata koji bi mogli ri-
je{ili problem zaga|enosti vazduha u Pljevlji-
ma, {to podrazumijeva i obezbje|enje znatnih
finansijskih sredstava. Predsjednik \a~i} je
skrenuo pa`nju da rije{iti problem zaga|enog
vazduha u Pljevljima zna~i djelovati u vi{e
pravaca, te da razvoj privrede i za{tita ̀ ivotne
sredine moraju i}i ruku pod ruku.

O mjerama koje su do sada ura|ene i koje
}e se raditi u narednom periodu govorio je
potpredsjednik op{tine Ljubi{a ]ur~i}. On je

podsjetio da su kratkoro~ne mjere zamjene
energenata dale odre|ene rezultate, ali da
efekti tih mjera nisu bili dovoljni. ]ur~i} je ka-
zao da }e se izgradnja gradske toplane i prate-
}e infrastrukture odvijati fazno zavisno od
sredstava i dinamike radova. Profesor Ma{in-
skog fakulteta u Podgorici Vlado Ivanovi} je
kazao da vrijednosti PM 10 ~estica u vazduhu
u Pljevljima ne mogu biti smanjene upotre-
bom briketa i peleta, istakav{i da kori{tenje
briketa doprinosi smanjenju zaga|enja u gra-
du utoliko {to se upotrebom tog energenta
umjesto uglja smanjuje emisija ugljen dioksi-
da, sumpor dioksida i te{kih metala. „Ni pre-
~i{}avanja dimnih gasova ne mogu da dovedu
do nivoa zaga|enja koji je prihvatljiv. Jedino
mogu}e re{enje je ga{enje izvora zaga|enja.
Moraju gradske kotlarnice i individualna lo-
`i{ta da se ugase i da se na|e drugi na~in za-
grijavanja prostorija u gradu. Toplifikacija je
jedini na~in da Pljevlja imaju ~ist vazduh“,
smatra profesor Ivanovi}. 

Ekspert za energetiku Aleksandar Kova~e-
vi} je naglasio va`nost izbora budu}eg re{enja
toplifikacije Pljevalja, jer na kakav god sistem
daljinskog grijanja se odlu~e, ta vrsta grijanja
mora da bude jeftinija od onoga koji imaju ili
mogu imati gra|ani. Kao primjer Kova~evi} je
naveo Austriju, koja je u sisteme grijanja na
bio masu ulo`ila stotine miliona evra, da bi
gra|ani od istih masovno odustali zbog eko-
nomskih razloga. Stoga, smatra Kova~evi},
centralni blok ima smisla ako ima ve}u efika-
snost od drugih alternativa.

Okrugli sto „Predlozi mjera i alternativa
rje{enje problema zaga|enosti vazduha u
Pljevljima“ organizovao je NVO „Green ho-
me“ u okviru projekta „^ist vazduh za Crnu
Goru“. J. Durgut

Holan|ani u Priboju
Priboj - Predstavnici pribojske uprave i holandske kompanije „Vudi vorld“,

potpisali su ugovor o zakupu 3.000 kvadrata proizvodnog prostora u braunfild
delu Slobodne zone. Ova holandska firma u Priboju bi trebalo da proizvodi eks-
kluzivne rekreativno monta`ne ku}e za tr`i{te zapadne Evrope. Tokom nared-
ne godine posao u ovoj firmi trebalo bi da dobije 40 mladih ljudi.Jedan od tri su-
vlasnika i direktor firme Bernard Kordi}, kao ro|eni Pribojac bio je glavni inici-
jator da do|e do realizacije ove investicije. S.D. 

Zavr{ene 44 Limske ve~eri poezije

Pobedio Marko Jovi}

Laureat: Marko Jovi} 

Prosek „~ista desetka“:
Maksim [ar~evi}

Debata o lokalnoj
platformi za dijalog

Okrugli sto u Pljevljima

„^ist vazduh za Crnu Goru“
NVO Akademska inicijativa 

„Forum 10“ realizuje novi projekat

Za odr`iv dijalog
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INTERVJU Ovaj prilog sufinansira
grad Novi PazarNOVI PAZAR DANAS
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Ajmo curice, ajmo de~aci... E, nema vi{e. Neko re{io da zavrne slavine estradi na gradskom tr-
gu. A, ba{ smo se u`iveli u ulogu da nigde nije kao kod nas. Na zemlji sirotinja, a na nebu radost
zvezda. No, to ne zna~i da, opet, ne}emo imati ZAM (zabavu miliona). Prethodnih godina bilo je {to
se pare gra|ana rasipaju na estradu, sada, eto {to nema estrade i skupog vatrometa. ^ik, ugodi!

Nikako da se ugode ni potaman pre~e. Onomad su, u odlo`enom prenosu (valjda se to tako
ka`e), gra|ani gledali lokalni rijaliti parlament. [to da onaj dr`avni bude interesantniji od lokal-
nog?! Po~elo je podvla~enje nekih crta iz pro{losti, pa se nastavilo dalje.“Odozgo“ snimljeno sve:
pregra|eni sokaci, velelepne vikendice i ostale gra|evine, fondacije... Svedoka na sve strane. Be-
ton mahala bere aplauze po regionu, samo je u svojoj ~ar{iji duboko zabetonirana. Igraju se neke
druge predstave i svi podvla~e svoje crte. S. N. 

Novi Pazar - Situaciju u gradu
do ìvljavam kao kulminaciju na-
gomilanih problema, koju nam je
haoti~na i rascepkana, a zbog po-
kazane nedoslednosti nazvao bih
je i ad hoc, lokalna i regionalna
politika, donela u proteklih vi{e
od dve decenije. Naravno, te pro-
bleme nije stvarala samo lokalna,
ve} i politika sa vrha ove dr`ave i
to decenijama, koja, sve vreme
predstavljaju}i Sand`ak kao ̀ ari-
{no podru~je, sada `eli da ga
predstavi i kao podru~je u kome
dr`ava ne sme da sprovodi zako-
ne koji va`e drugde. Dakle, situa-
cija u gradu trenutno podse}a na
blagu anarhiju i to ne samo zbog
aktuelnih doga|aja, za koje niko,
pa ni dr`ava ne `eli da preuzme
odgovornost. Gra|ani su sa dru-
ge strane potpuno zbunjeni, sa
~udnim ose}anjima nejasnog di-
vljenja hrabrosti pojedinaca, ali i
svesti o tome, da su oni u odnosu
na te pojedince u podre|enom
polo`aju. Potpuno slabi, sami i
neza{ti}eni, ocenjuje za Sand`ak
Danas dr Senad Gani}, profesor
me|unarodnog javnog prava na
Dr`avnom univerzitetu u Novom
Pazaru, dobitnik ovogodi{nje na-
grade „Li~nost godine“ Misije
OEBS u Srbiji.

Koliko intelektualci mogu da
u~estvuju u promenama u ovom
gradu i koliko je njihov uticaj?

- Ako se prati duhovni, kultur-
ni, ali i sveukupni razvoj svake da-
nas pristojne nacije, naroda ili
dru{tva, jasno se mo`e uo~iti da
su intelektualci bili ti koji su po-
kretali promene u dru{tvu na bo-
lje i da je svako dru{tvo napredo-
valo u periodima kada je politika
slu{ala ono {to ka`e intelektualna
elita. Jedino na taj na~in mo`emo
govoriti i o politi~koj eliti. Pro-
blem je infiltracija unutar politi~-
kih stranaka li~nosti i struktura sa
sumnjivim diplomama, a samim
tim i znanjem, koji na ̀ alost ima-
ju veliki uticaj u politici. Oni su
odgovorni za negativnu selekciju i
katastrofalno kadriranje. Oni se
sada, potpisuju iza nekih saop{te-
nja i odluka, veoma va`nih za ce-
lu zajednicu a, iza kojih oni nipo-
{to ne bi smeli da se ogla{avaju.
Problem sa intelektualcima je i pi-
tanje, da li ih imamo u dovoljnoj
meri. Mislim da ne, ali, tako|e,
znam da u ovom gradu postoji

ogroman broj umnih i vrlo uspe-
{nih ljudi, pravih mladih intelek-
tualaca. Svi oni bi se vrlo rado
uklju~ili u javni ̀ ivot i dali svoj do-
prinos re{avanju nagomilanih
problema, ali za to jo{ uvek ne po-
stoji pristojan ambijent. Trenutni
ambijent, ~ini da je mnogima ne-
lagodno da se oglase o bilo ~emu.

^esto se govori o reformi
obrazovanja i evidentno je „{a-
renilo“ u neuskla|enosti. Kako
ocenjujete stanje visokog obra-
zovanja u Srbiji? 

- Visoko obrazovanje u Srbiji,
ali i regionu je u ogromnom pro-
blemu. Mislim da najvi{e {tete na-
nosi poku{aj kvantifikacije zna-
nja, koji je izuzetno izra`en u bo-
lonjskom procesu. Nisam jedini
koji tvrdi, da je na{a dr`ava mo-
`da i prebrzo u{la u taj sistem i da
smo mo`da mogli neke stvari i
druk~ije da re{imo. Kona~no, u
tom smislu ne bismo bili izuzetak.
Nema~ka je, na primer, jedna od
dr`ava koja nije pristala na radi-
kalne rezove u obrazovanju, pa je
i primena „Bolonje“ u ovoj zemlji
vidno reducirana, uz za{titu inte-
resa nema~ke obrazovne tradici-

je. Ako je op{ta konstatacija koja
ve} polako postaje notorna ~inje-
nica, da je visoko, a samim tim i
svi ostali, nì i nivoi obrazovanja u
krizi, onda ostaje nejasno, za{to se
i dalje insistira na tom, bez nekih
modifikacija, o~ito problemati~-
nom konceptu. Proliferacija i to
vrlo spornih univerziteta koji
imaju svoja predstavni{tva u sva-
koj varo{ici u Srbiji, tako|e je ne-
{to {to }e biti problem sa kojim se
dr`ava kad tad mora suo~iti.

U obrazlo`enju nagrade, ko-
ju vam je dodelila Misija OEBS
u Srbiji, pi{e da ste nagra|eni za
gra|anski aktivizam i za podr-
{ku toleranciji, nediskriminaci-
ji i multikulturalnom okru`e-
nju. [ta za vas zna~i gra|anski
aktivizam?

- Borbu za stvaranje ambijenta
za civilizovanu komunikaciju po-
litike s jedne strane, gra|ana i aka-
demske zajednice, sa druge strane.

A tolerancija, nediskrimina-
cija i multikulturalno okru`enje
i koliko ih okolina razume?

- Za mene su to vrhovne vred-
nosti demokratije i gra|anskog
dru{tva za koje se zala`em i bo-
rim. Jo{ vi{e mi zna~i da sam na-
gradu za te kategorije dobio delu-
ju}i u vi{enacionalnoj sredini u
kojoj se ~esto, od strane politike,
kalkuli{e sa tim podelama. U tom
smislu, ovo priznanje mi je jo{
dra`e, jer potvr|uje da delujem u
skladu sa svojim uverenjima, ta-
mo gde su ta uverenja najpotreb-
nija, a to su multikulturalne sre-
dine. [to se ti~e razumevanja
okoline, verujem da je dobar deo
gra|ana prepoznao zna~aj ove

nagrade, ve} i ~injenicom da je
ova nagrada i njihova. ^estitke
koje stì u od mnogih ambasada,
predstavnika civilnog sektora, {i-
re univerzitetske zajednice u Sr-
biji, kao i sa mog mati~nog, Dr-
`avnog univerziteta u Novom Pa-
zaru i celog Departmana za prav-
ne nauke, potvr|uju zna~aj ovog
doga|aja. Zahvaljujem se gospo-
dinu Bi{evcu, gradona~elniku
grada Novog Pazara na jedinoj
zvani~noj ~estitki koja mi je, do
ovog trenutka stigla od predstav-
nika zajednice u kojoj delujem.
To naravno mene ni na koji na-
~in ne sme razo~arati, ve} napro-
tiv, treba biti dobar podstrek da i
dalje nastavim da poku{avam da
u~estvujem u promenama, na-
dam se na bolje. Jedna od njih }e
biti i ta, da se nanovo sagledaju ili
barem preispitaju, aksiolo{ke po-
stavke na kojima je ustrojena za-
jednica kojoj pripadam.

Novi Pazar - Pola dana treba-
lo je gradskim odbornicima u
Novom Pazaru da „obrade“ se-
damdesetak ta~aka dnevnog re-
da. Rezultat dvanaesto~asovne
rasprave su usvojena Strategija
bezbednosti grada do 2020. go-
dine, odluka o osnovici za obra-
~unavanje poreza na imovinu
za slede}u godinu i imenovanja
direktora u nekim javnim pred-
uze}ima i ustanovama.

Va`an dokument, kakva je
Strategija bezbednosti ostala je
u senci burne rasprave izme|u
odbornika vladaju}e Sand`a~ke
demokratske partije (SDP) i
opozicione Bo{nja~ke demo-
kratske zajednice Sand`aka
(BDZS). Ono {to se doga|alo u
gradskom parlamentu jo{ „od-
jekuje“ po dru{tvenim mre`a-
ma, portalima i televizijama bli-
skim ovim politi~kim opcijama.
Po~elo je da varni~i jo{ kod
usvajanja dnevnog reda, kada
su po~ele me|usobne razmene
optu`bi i prozivki. Glavni prio-
riteti u strategiji za bezbednost

grada u naredne ~etiri godine
su bezbednost i sigurnost gra-
|ana i njihove imovine, bez-
bednost saobra}aja, porodica
bez nasilja, kvalitetan `ivot za
mlade i adekvatan rad Saveta za
bezbednost. Raspravljali su
gradski odbornici i o aktuelnoj
bezbednosnoj situaciji u No-
vom Pazaru, ali su posle nekoli-
ko sati prozivanja i prepucava-
nja postigli dogovor da pred-

stavnici svih odborni~kih grupa
urade zajedni~ki dokument o
situaciji u gradu u kojem }e biti
i zahtevi lokalnog parlamenta
prema Vladi Srbije.

Raspravljalo se i o nelegalnoj
gradnji, ali nije doneta nikakva
odluka, niti je bilo izja{njavanja
o tom problemu, o kojem se po-
slednjih mesec dana intenzivno
govori. Pominjana je i tuberku-
loza koja se pojavila me|u u~e-
nicima novopazarske gimnazi-
je, pa su odbornici bili jednogla-
sni u odluci da gradska uprava
pomogne roditeljima dece obo-
lele od te bolesti koja se nalaze

na le~enju u Beogradu. Odbor-
nici su usvojili odluku o utvr|i-
vanju prose~nih cena kvadrat-
nog metra nepokretnosti koji }e
se koristiti prilikom utvr|ivanja
poreza na imovinu za slede}u
godinu, o pove}anju op{tinskih
administrativnih taksi.

Deo sednice bio je posve}en
razre{enjima i imenovanjima
direktora javnih preduze}a i
ustanova. Lokalni parlamentar-

ci su prihvatili ostavku direktor-
ke Regionalnog pozori{ta An|e-
le Mari} i na njeno mesto ime-
novali Seadetina Mujezinovi}a,
umesto vd direktora Gradske to-
plane Dejana Ni}iforovi}a, na to
mesto ponovo se vratio Raco
Vu~kovi}. Na ~elu biblioteke
„Dositej Obradovi}“ i Istorijskog
arhiva „Ras“ ne}e biti promena,
vr{ioci direktora ostali su Elijas
Rebronja i Zoran Popovi}. Do{lo
je do promena i u Gradskom ve-
}u. Umesto Dejana Kulund`i}a,
odbornici su tajnim glasanje iza-
brali Draganu Garovi}.

S. Novosel

Novi Pazar - Na novopazar-
skom trgu ne}e biti do~eka No-
ve godine. Razlog su u{tede u
gradskom bud`etu. Umesto
koncerta u Pe{a~koj zoni, Kul-
turni centar organizuje manife-
staciju pod nazivom „Novogo-
di{nja revija kulture“. Manife-

stacija po~inje u ponedeljak, 19.
decembra, 3D filmova, a onda
sledi koncert Frane Lasi}a i dal-
matinske klape „Smrika“ i pla-
nirano je nekoliko pozori{nih
predstava. Repertoar pozori-
{nih predstava, tek, treba da se
utvrdi u saradnji sa Regional-

nim pozori{tem. „Novogodi-
{nju reviju kulture“ Kulturni
centar }e finansirati sopstve-
nim sredstvima, a ona koja su,
prethodnih godina, izdvajana
za estradne sadr`aje bi}e usme-
rena ka organizovanju drugih
kulturnih aktivnosti. S.N. 

Bez do~eka Nove godine na trgu

Zasedala Skup{tina grada Novog Pazara

Usvojena Strategija
bezbednosti

Fo
to:

 Se
nk

o. 
@u

plj
an

in

Raspravu obele`ila prepucavanja
SDP i BDZS: Sednica Skup{tine grada

Situacija u Novom Pazaru trenutno podse}a na
blagu anarhiju: Dr Senad Gani} prima nagradu

Dr Senad Gani}, dobitnik nagrade 
„Li~nost godine“ Misije OEBS u Srbiji

Visoko obrazovanje 
u velikom problemu

S. Novosel

Veliko priznanje 
[ta vam zna~i ova nagrada?
- Veliko i neo~ekivano priznanje, ~ijeg zna~aja sam postao svestan

tek nakon same sve~anosti i dodele. Zna~i mi puno, izme|u ostalog,
i zbog toga {to ova nagrada zna~i i mnogobrojnim gra|anima Novog
Pazara i regije, koji su, ipak, poslali poruku, da ne}e kalkulisati o pi-
tanjima od su{tinske va`nosti za oporavak zajednice, i da }e podr`a-
ti svaki zahtev i svaku kritiku kojoj veruju, jer veruju u njenu istini-
tost i objektivnost. Zna~i mi i {to ovu nagradu delim zajedno sa dru-
gim laureatima, ali i ranijim dobitnicima.
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Prijepolje - Usvajaju}i izve{taj
za period od 2005. do 2009. go-
dine, Skup{tina op{tine Prijepo-
lja je tada konstatovala da se re-
zultati Strategije mogu smatrati
„relativno uspe{nim“. Veliki
pad zaposlenosti u ovom perio-
du anulirao je gotovo svaki dru-
gi iole solidniji ekonomski po-
kazatelj. Jo{ je 2004. godine u
privredi radilo vi{e od 6.000
radnika, tako da je pad bio dra-
sti~nih 34 odsto. Mala i srednja
preduze}a nisu uspela da amor-
tizuju armiju nezaposlenih rad-
nika koji su izgubili posao u
preduze}ima koja su pro{la kroz
sistem vlasni~ke transformacija,
koja je za rezultat imala ga{enje
gotovo svih zna~ajnijih privred-
nih kapaciteta op{tine. 

Me|u 40 
najsiroma{nijih op{tina

Do 2010. godine broj registro-
vanih radnji pove}an je za 28 od-
sto, broj preduze}a za 14 odsto,
ali je konstatovano i to u zvani~-
noj informaciji Op{tinske uprave
da „kada gledamo ove podatke
mo`e se ste}i la`ni utisak da je
ekonomija Prijepolja u razvoju, a
podaci su vi{e nego katastrofal-
ni“. Prijepolje se na{lo
me|u 40 najsiroma-
{nijih op{tina u Sr-
biji.

Od 2011. do
2015. godine
krenulo se u
susret „misija“
koja je navede-
na u ovom stra-
te{kom doku-
mentu, a to je „eli-
minacija prijepoljske
op{tine iz statusa neraz-
vijenog podru~ja“ kako bi se
pribli`ilo viziji koja Prijepolje „vi-
di“ kao „zdravu, za `ivot privla~-
nu i dobro organizovanu zajedni-
cu sa stvorenim uslovima za rav-
nomeran socioekonomski napre-
dak...“. 

Posle devedesetih, kada se ise-
lilo 11 odsto Prijepoljaca, usledi-
lo je novo smanjenje broja sta-
novnika, tako da je ova op{tina
koja sada ima oko 37.000 stanov-
nika, uvr{tena u red „devastira-
nih“. Prijepolje je ostalo prakti~-
no bez industrije, svojinska tran-
sformacija preduze}a bila je po-
gubna, odnosno uspe{nost nije
dosegla ni 10 procenata. Broj re-
gistrovanih radnji se smanjio kao
i broj preduze}a. Pove}an je broj
registrovanih poljoprivrednih
doma}instava i to dvostruko. 

Skup{tina op{tine Prijepolje u
maju 2013. godine bavila se
ostvarivanjem ovog dokumenta.
Stopa od preko 50 odsto, svrstala
je Prijepolje me|u pet op{tina sa
najve}om stopom nezaposlenosti
u dr`avi. Odbornici su postavljali
pitanje: dokle }e se Prijepolje tre-
tirati kao „najnerazvijenija“ op-

Nova Varo{ - Novovaro{anka
Tanja Roljevi} (26), vlasnica za-
natske radnje „Titany concept“,
jedina je ̀ ena ~asovni~ar u ovom
delu zemlje. Majstor ne`nih ruku
jedna je i od retkih preduzetnica
u zlatarskom kraju, koja je odlu-
~ila da umesto obijanja pragova
po tr`i{tu rada sudbinu uzme u
svoje ruke i pokrene biznis u
oblasti popravke satova i izrade
nakita. 

Na{a sugra|anka svakodnev-
no u svojoj radnji u Ulici Svetog

Save, otvorenoj pre ne{to vi{e od
godinu i po dana, ru{i predrasude
da je majstorluk sa raznolikim
satnim mehanizmima tipi~no
„mu{ki“ posao. Kada je po~injala,
bilo je podozrenja mu{terija koji
o~ekuju da sa druge strane tezge
vide mu{kog majstora. Ali, pove-
renje se, kako Tanja ka`e, brzo sti-
~e kvalitetno odra|enim poslom,
strpljenjem i ljubazno{}u.

- ̂ asovni~arski zanat sam jo{
od malih nogu „pekla“ kod oca
Slobodana, nakon ~ije smrti sam

odlu~ila da nastavim porodi~nu
tradiciju. U Srbiji se ovaj zanat
uglavnom i prenosi sa kolena na
koleno. Lep je ovo posao, svaki
dan se nau~i ne{to novo, moraju
se pratiti trendovi jer izlaze nove
generacije satova, pojavljuju se
novi mehanizmi sa svojim speci-
fi~nostima. Stalno morate da se
usavr{avate, obu~avate, ka`e Ta-
nja, koja je po profesiji industrij-
ski dizajner, ali ima deceniju i po
bogato iskustvo u ~asovni~arstvu.
Oko 12 godina je radila u ~uve-
nim beogradskim servisima i
uglednim firmama u kojima do-
minira biznis sa brendiranim sa-
tovima. Zlatarska majstorica je
boravila izvesno vreme i u [vaj-
carskoj na stru~nom usavr{ava-
nju u nadaleko poznatoj fabrici
Kandino. „Na`alost sam priu~e-
ni, nisam {kolovani stru~njak po
definiciji visoke {kole ~asovni~ar-
stva. Ali su, sa druge strane, moje
znanje i prili~no duga praksa ga-
rant klijentima da }u na njihovo
zadovoljstvo kvalitetno obaviti
povereni mi zadatak. Te`e mi je,
ipak, nego kolegama u velikim
gradovima jer naj~e{}e servisi-
ram satove u zapu{tenom stanju,
lo{ijeg kvaliteta i sa jeftinijim me-
hanizmima“, tvrdi na{a vredna i
preduzimljiva sugra|anka, puna
energije i `elje da svakog dana u
svom poslu bude sve bolja, do-
stojna naslednica svog oca - ~uve-
nog novovaro{kog ~asovni~ara.

Po prirodi ma{tovita, inova-
tivna, kreativna i precizna, Tanja
je nedavno odlu~ila da primarni
biznis pro{iri, da spoji lepo i kori-

sno i iskoristi znanje koje ima kao
dizajnerka. Po~ela je da izra|uje
`enski nakit kombinuju}i perle,
poludrago kamenje i takozvani
hirur{ki ~elik.

- U po~etku je to bio hobi, a
onda sam zbog sli~nosti posla i
alata koje koristim do{la na ideju
da se nakitu posvetim na profesi-
onalniji na~in. Tako danas imam
{iroku lepezu proizvoda - od
min|u{a, preko ogrlica, narukvi-
ca, do bro{eva, a planiram da se
orijenti{em i na prirodne materi-
jale poput ko`e ili ~ak drveta. In-
sistiram na unikatnom nakitu, ali
po prili~no povoljnim cenama,
dodaje Tanja. Pomaci koje je
ostvarila za kratko vreme su sve-
tlija strana njenog posla, ali me-
dalja ima i drugu stranu. Udalje-
na od prestonice, te`e dolazi do
repromaterijala posebno onog za
popravku satova, oprema i delo-
vi su papreno skupi , plate`na
mo} njenih klijenta slaba{na... 

- Koliko god da je te{ko, ipak,
ne bi trebalo da kukamo. Mi ̀ ene

se moramo boriti, pokrenuti, od-
va`iti da zapo~nemo neki posao.
Na{im sugra|ankama ~esto ne-
dostaju ideje, inicijativa, ne ras-
pola`u sa dovoljno informacija,
ne obu~avaju se i ne razmenjuju
iskustvima sa drugima. Takav
stav mora da se menja, ali, narav-
no uz podr{ku dr`ave odnosno
lokalne samouprave. Svi zajedno
moramo prestati da gledamo da-
lje od svog nosa i zadovoljavanja
samo li~nih interesa, poruka je
na{e preduzetnice, ~ije su napore
i ̀ elju za uspehom u sopstvenom
biznisu prepoznali i u Evrop-
skom PROGRES-u putem ~ijeg
konkursa su EU i Vlada [vajcar-
ske Tanji donirali opremu vred-
nu oko 10.000 evra. Tanju je u
svojoj radnji nedavno obi{ao i {ef
delegacije EU u Srbiji Majkl Da-
venport, kojoj je pru`io podr{ku
u naporima da ̀ ivi od svog rada i
unapre|uje sopstveni biznis,
ukazuju}i na zna~aj `enskog
preduzetni{tva.

R. Popovi}

Nova Varo{ - Turisti~ka ponu-
da novovaro{kog kraja promovi-
sana je na jo{ jednoj zna~ajnoj sa-
jamskoj manifestaciji. Re~ je me-
|unarodnom Sajmu turizma i se-
oskog turizma, koji je nedavno,
osmi put za redom, odr`an u
Kragujevcu. Prirodne lepote zla-
tarskog kraja, sve njegove poten-
cijale, kapacitete, kulturno-isto-
rijske znamenitosti, kao i tradici-
onalne kulinarske specijalitete
brojnim posetiocima predstavili
su nadle`ni iz ovda{njeg Turisti~-
ko-sportskog centra „Zlatar“, a u
okviru zajedni~kog {tanda TO
„Regija Zapadne Srbije“. 

- Me|u posetiocima je vladalo
izuzetno interesovanje za obilazak
novovaro{kog kraja. Potrudili
smo se da ovaj deo zemlje maksi-
malno pribli`imo gostima, obje-
dinili smo u celinu bogatstvo pri-
rode, raspolo`ive sme{tajne kapa-
citete, tradicionalne proizvode
zlata vredne na koje asocira i sam
naziv ovda{nje planinske lepotice,
isti~e Rosa Jakovljevi}, nova di-
rektorka TSC-a. Ona ka`e i da je i
ova sajamska manifestacija bila
odli~na prilika da se uspostave

novi i potvrde neki raniji poslov-
ni aran`mani, od kojih se u per-
spektivi o~ekuju i konkretni efek-
ti. „Tematsku okosnicu kraguje-
va~kog sajma ~ini, ipak, seoski tu-
rizam, ~ija je afirmacija, pored
eko-turizma, za nas od velike va-
`nosti. Seoski turizam u zna~ajnoj

meri mo`e da doprinese razvoju
ruralnog podru~ja i zato }e njego-
vo unapre|enje u perspektivi biti
imperativ u radu TSC“Zlatar“,
dodaje direktorka Jakovljevi},
smatraju}i da je ovaj segment
proteklih godina bio skrajnut i
neopravdano zapostavljen. 

Posetiocima trodnevnog kra-
gujeva~kog sajma predstavljena je
i novina u vanpansionskoj ponu-
di TSC-a i hotela „Panorama“ , a
po potrebi i ostalih hotela i motela
u op{tini. „Lokalna samouprava
nabavila je dva kombi vozila, od
kojih }e se jedan koristiti za potre-

be Sportskog saveza, dok }e drugi,
kapaciteta od dvadesetak sedi{ta,
biti namenjen za jednodnevne iz-
lete turista koji u`ivaju u lepotama
novovaro{kog kraja. Vozilo }e u
punoj funkciji biti ve} za nekoliko
dana, prvi izlet bi}e gratis, popust
}e imati deca i penzioneri, a za
ostale kategorije gostiju i izletnika
formira}emo cene koje }e biti pri-
stupa~ne i onima sa „pli}im“ d`e-
pom“, najavljuje nova direktorka
TSC „Zlatar“, obja{njavaju}i da je
re~ o izletima po specijalnom re-
zervatu prirode, okolnim jezer-
skim biserima, manastirima Dub-
nica, Janja, Mile{eva i drugih kul-
turno-istorijskih znamenitosti u
gradu i bli`oj okolini.

Na{i turisti~ki radnici su se na
ovom najve}em {umadijskom saj-
mu, kao i do sada, u najboljem sve-
tlu predstavili i brojnim medijskim
ku}ama, a manifestaciju su iskori-
stili i da razmene iskustva i znanja
sa drugim izlaga~ima, kojih je ovog
puta bilo preko stotinu. R. P. 

Promocija novovaro{kog kraja u Kragujevcu 

Zlatar na Sajmu seoskog turizma
Imperativ u radu 
TSC „Zlatar“ bi}e 
razvoj seoskog 
odnosno 
eko-turizma, 
isti~u nadle`ni 

Zajedni~ka promocija Okruga: Sa {tanda
Turisti~ke organizacije Zapadne Srbije

Novovaro{anka Tanja Roljevi}, 
jedina `ena ~asovni~ar u ovom delu Srbije 

Majstor ne`nih ruku

Pro{irila posao i na izradu
nakita: Tanja u svojoj 
zanatskoj radnji 

Podr{ka EU i Vlade [vajcarske:
Majkl Davenport u poseti 
novovaro{koj preduzetnici
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{tina i kada }e pre}i barem u „ne-
razvijenu“ i da li }emo time biti
zadovoljni? Tako|e je postavlje-
no pitanje: koliko }e vremena bi-
ti potrebno da pre|emo me|u te
razvijenije jer od 2000. godine ni-
smo uspeli da „presko~imo“ sta-
tus „najnerazvijenije“. Pitanja su
ostala bez odgovora i posle jo{
jednog ciklusa koji je zaokru`io
razvojne strate{ke {anse u ~etvo-
rogodi{njem periodu, odnosno
do 2015. godine. 

Zanimljivo je da su sva pret-
hodna strate{ka dokumenta za
razvoj od 2005. pa do 2020. godi-
ne donosili gotovo isti timovi lju-
di, odnosno partije koje su bile
na vlasti, a najdominantniju ulo-
gu imala je svakako Sand`a~ka
demokratska partija (SDP), koja
je od 2004. godine imala najbo-
lje izborne rezultate, te tako i
mogu}nost da stvara ambijent,
ne samo za politi~ko udru`ivanje
i koaliciono partnerstvo, ve} i za
razvoj svih oblasti ove op{tine.
Svakako najvidljiviji pomak je u
oblasti vo}arstva, odnosno mali-
narstva, a nekoliko godina
ozbiljna pa`nja bila je usmerena
ka p~elarstvu jer je i u ovu oblast
ulo`eno dosta stranih, donator-

skih sredstava. 
Ali nije do{lo
do zna~ajni-

jeg pomaka u oblasti sto~arstva,
iako je ovo nekada bio sto~arski
kraj sa velikim perspektivama.
Pitanje pogubne privatizacije
preduze}a, pusto{ koja je ostala,
svakako je pitanje svih pitanja. Na
`alost, osim Tekstilnog kombina-
ta u ~ije su se brojne hale uselila
dva preduze}a koja uspe{no rade,
gotovo nema nikakvog pomaka
ni posle decenije kad je re~ o ovoj
oblasti. Stoje zaklju~ani, i u srcu
grada propadaju objekti neuspe-
{no prodatih preduze}a. Broj za-
poslenih je manji od broja neza-
poslenih, stanovni{tvo je sve sta-
rije, a nema inicijativa koje idu u
susret toj ~injenici. 

Kako ko vidi 2020. godinu

Strategiju odr`ivog razvoja do
2020. usvojio je prethodni skup-
{tinski saziv na po~etku ove godi-
ne, od koje je samo na izborne
kampanje i formiranje vlasti po-
tro{ena dobra polovina, pa je pi-
tanje koliko je prostora bilo da se
prate planska dokumenta. [ta su
garniture na vlasti uradile, sazna-
}e se iz izve{taja koji }e sti}i pred
skup{tinski saziv najverovatnije
narednog meseca. Kad je usvaja-
na, odbornici tada opozicije, koji
su sada na vlasti, kazali su da je
ova „strategija“ predizborni „spi-
sak ̀ elja“. 

Stanovni{tvo Prijepolja je sta-
ro, kako to demografska statisti-
ka defini{e, prose~na starost po-
ve}ana je za 10 godina sa 37 na 40
godina. Najvi{e je onih izme|u 40
i 60 godina. Nepovoljno za velike
ambicije i promene. Procenat
Prijepoljaca starijih od 60 godina
gotovo se izjedna~io sa procen-
tom onih do 19 godina. Prema
{kolskoj spremi, ~ak 75,50 odsto
stanovni{tva ima osnovnu i sred-
nju {kolu, a fakultetsko obrazova-
nje jedva 5,40 odsto ili samo
1.600 od 37.000 stanovnika. Za-
brinjava i podatak da je neaktiv-
no stanovni{tvo nadma{ilo aktiv-
no i to za 14 odsto. Ne{to bolja

uposlenost prekinula je agoniju
koja je trajala do 2015. godine, pa
je i stopa nezaposlenosti smanje-
na. I nekoliko stotina novozapo-
slenih ovde je ogroman pomak,
iako su primanja me|u najni`im
u dr`avi. 

U industrijskoj zoni na Kolo-
vratu radi tek jedna tre}ina ljudi
od predvi|enog broja. Ni jedan
ugovor do sada nije poni{ten
zbog kr{enja osnovne stavke koja
je i bila preduslov dobijanja u za-
kup ovih placeva po izuzetno po-
voljnim uslovima. Istina, mnogo
je potro{eno donatorskih para, ali
nije malo para ni iz bud`eta ulo-
`eno u celu tu pri~u koja nije dala
ni pribli`ne rezultate, te se valja
ozbiljno pozabaviti analizom svih

tih ugovora i delatnosti, broja za-
poslenih i budu}nosti tih „pri-
vrednih kapaciteta“. Posebno za-
to {to se u Strategiji do 2020. go-
dine planira ulaganje i u indu-
strijsku zonu 2. Ambiciozno? Ka-
ko podi}i lokalne ekonomske ka-
pacitete? Prema ovom dokumen-

tu: aktivnim uklju~ivanjem pri-
vrednika u dono{enje dokume-
nata. Zar do sada nisu bili aktiv-
no uklju~eni? 

Po imenima onih koji su u~e-
stvovali u dono{enju strategija
razvoja ove op{tine do sada - sve
su sami ugledni i uticajni pri-
vrednici, te istaknuti partijski
kadrovi i direktori. Eto, u op{ti-
ni koja je do pre samo jedne de-
cenije imala na hiljade tekstilnih
radnika, vi{e nema kvalitetne
„radne snage“ za rad u konfekci-
ji, iako jo{ uvek postoje srednjo-
{kolski smerovi iz oblasti teksti-
la. Sude}i prema dokumentu,
sve o~i uprte su ipak u poljopri-
vredu, broj registrovanih poljo-
privrednih gazdinstava je 6.345.

Ali najve}i problem je nedosta-
tak stru~nog kadra, slabo znanje
o savremenim agrotehni~kim
merama, zastarela mehanizacija,
lo{a demografska struktura seo-
skog stanovni{tva, lo{a infra-
struktura, nedostatak kulture
udru`ivanja, a to zna~i i nedosta-
tak ozbiljnijeg plasmana proiz-
vedenog ili u prevodu „snala`e-
nje“ a to nije tr`i{te. Poljoprivre-
da kao prioritetna grana iz bu-
d`eta je za 2016. godini mogla da
o~ekuje 3,5 odsto sredstava. [ta
je ozbiljan problem u ovoj op{ti-
ni za ~ije bi prevazila`enje do
2020. godine trebalo ulo`iti
ogromna sredstva? To su proble-
mi kanalizacione mre`e. Du`ina
slabo odr`avane kanalizacije je
60, a nedostaje jo{ 80 kilometa-
ra! Du`ina vodovodne mre`e je
74 kilometra ali fali jo{ barem 32
kilometra. O otpadnim vodama
koje se slivaju u vodotokove da i
ne govorimo. I kako se ka`e u
stru~noj analizi: klju~na slabost
za ekonomski razvoj je „nedo-
statak finansijskih sredstava. 

Vizija je ostala ista: da Prijepo-
lje bude „moderna lokalna zajed-
nica koja sledi evropske trendove
sa konkurentnom privredom i
prepoznatljivom poljoprivredom,
o~uvanom `ivotnom sredinom,
bogatom kulturnom i turisti~-
kom ponudom. Ipak, u prote-
klom periodu koji je imao iste vi-
zije, malo je ura|eno na razvoju
prera|iva~ke industrije, brendi-
ranju autohtonih vrsta i proizvo-
da, a ̀ ivotna sredina je daleko od
zdrave, sa nere{enim pitanjem
deponije. 

Indira Had`agi} Durakovi} 

Strategija odr`ivog razvoja prijepoljske op{tine do 2020. godine

edani u nepromenjenu viziju 

Turisti~ke i ostale vizije 
O turisti~kim kapacitetima najilustrativnije govori podatak da smo

imali najmanju turisti~ku posetu od svih 11 op{tina koje pripadaju Tu-
risti~koj regiji Zapadne Srbije. Posetilo nas je ne{to vi{e od 700 turista
za godinu dana. Ipak, ne{to vi{e analize svakako }e koristiti posle izve-
{taja za 2016. godinu. Mo`da }e nova skup{tinska ve}ina imati neke
nove ideje i rokove do kojih bi se mogli realizovati pojedini strate{ki ci-
ljevi koji su ve} predugo tek „vizija“.

Kako „pobe}i“ iz dru{tva 
„najnerazvijenijih“: Prijepolje

„Spisak `elja“ ili ozbiljan
dokument: Strategija

jepolje 
ostalo

akti~no 
ndustrije



Prijepolje - Komisija za mlade talen-
te prijepoljske op{tine donela je Odlu-
ku o jednokratnim nov~anim nagra-
dama mladim talentima, u~enicima
srednjih {kola i studentima ~iji rodite-
lji imaju prebivali{te u op{tini Prijepo-
lje. Ukupan iznos od 6.366.000 dinara
raspore|en je na pedeset jednog sred-

njo{kolca i ~ak osamdeset dva studen-
ta ~iji je prosek ocena bio iznad 8,55 to-
kom pro{le godine. Nagradni fond za
srednjo{kolce koji su ostvarili zapa`e-
ne rezultate na takmi~enjima iznosi
dva miliona i 76 hiljada dinara. 

Najve}i iznos, od 106.500 dinara
pripa{}e Jovani Glu{~evi}, u~enici Teh-

ni~ke {kole. Po 79.850 dinara dobi}e
~etiri u~enika: Irfan Gojak i Milo{ Mi-
lo{evi} (Prijepoljska gimnazija), David
Toma{evi} (Srednja muzi~ka {kola) i
Ivona Du~i} (Tehni~ka {kola). Nov~a-
nu nagradu od po 53.250 dinara zaslu-
`ilo je 13 srednjo{kolaca, a po 26.625
dinara ~ak 33 u~enika.

Ukupan iznos dodeljenih nov~anih
nagrada studentima je 4. 299, 890 di-
nara. Iako je ~ak 13 prijepoljskih stu-
denata imalo desetku kao prose~nu
ocenu, njima je pripao zna~ajno manji
iznos od srednjo{kolke koja je ostvari-
la najbolje rezultate na takmi~enjima.
Prema pravilniku, za akademsku
2015/2016 godinu nagradu od po
80.825 dinara dobiju 22 studenta sa
prose~nom ocenom od 9,78 do 10,00.
Devetnaest studenata ~iji je prosek
ocena bio od 9,55 do 9,75 bi}e nagra-
|eno sa po 64. 660 dinara, dok }e 15
studenta sa prose~nom ocenom od
9,27 do 9,50 dobiti po 48.495 dinara.
Po 32.330 dinara je za devet studenata
~iji je prosek ocena u pro{loj {kolskoj
godini bio od 9,03 do 9,25, dok }e sa po
16.165,00 dinara biti nagra|eno 17
prijepoljskih studenata ~iji je prosek
ocena od 8,55 do 9,00.

Uslove nije ispunilo 18 studenata i
19 u~enika srednjih {kola, koji su kon-
kurisali za ove jednokratne nov~ane
nagrade. I. H. D.

petak, 16. decembar 2016.VI

SAVETI POLJOPRIVREDNIH STRU^NJAKA

Kontrola azijske
vo}ne mu{ice

Redovnim posmatranjem zasada
vo}a i vinove loze u nekim regionima
Srbije registrovano je prisustvo vo}ne
mu{ice (drosophila suzukii). Odrasle
jedinke vo}ne mu{ice su veli~ine oko
tri mm. Mu j̀aci su sa tamnim pega-
ma na prednjim krilima i dva ~e{lja na
prednjim nogama, dok ̀ enke imaju
karakteristi~nu testerastu legalicu ko-
jom zasecaju poko ìcu ploda u koju
pola`u jaja. Jedna ̀ enka u toku svog
ìvotnog veka polo ì i do 600 jaja ( u

proseku 400). @enka pola`u jaja u
zdrave plodove u fazi zrenja. Na tem-
peraturama koje trenutno vladaju u
na{im uslovima za piljenje larvi po-
trebno je 7-8 dana. Usled ishrane larvi
plodovi potpuno propadaju.

Ova {teto~ina je ozbiljna pretnja
za sve vo}ne vrste. Napada zreo plod,
razmno`ava se vrlo brzo, ~ak i do 15
legala godi{nje i ne smetaju joj ni ni-
ske ni visoke temperature. Azijska
vo}na mu{ica uzrokuje velike {tete u
zasadima bobi~astog, ko{ti~avog vo-
}a i zasadima vinove loze, jer nakon
njenog napada, vo}e nije ni za kon-
zumaciju, ni za preradu. [tete koje
mo`e da izazove su i do 100 odsto.
Kod nas u Srbiji ne postoje registrova-
ni insekticidi za ovu {teto~inu, te se
vo}arima preporu~uje postavljanje
vo}nih klopki.

Kao mera kontrole ove {teto~ine
preporu~uje se:

1) Postavljanje velikog broja
klopki za masovno izlovljavanje s ci-
ljem smanjenja broja insekata kako
za smanjenje trenutnih {teta, tako i
za redukciju broja adulta za prezi-
mljavanje.

2) Koristiti klopke napravljene od
plasti~nih fla{a sa crnim vinom, jabu-
kovim sir}etom i nekoliko kapi deter-
d`enta za sudove (u plasti~ne fla{e
postavi se sme{a od 150 mililitara cr-
venog vina, ista koli~ina jabukovog
sir}eta i nekoliko kapi deterd`enta i
izbu{e rupe na fla{i u koje }e u}i mu-
{ice). Klopke se menjaju svakih nede-
lju dana, treba ih postaviti visoko u
kro{nji drveta.

3) Preporu~uje se da se zreli plo-
dovi beru svakodnevno ali i uklanjaju
truli iz zasada. Neophodno je skratiti

interval branja plodova u cilju {to br-
`eg njihovog sklanjanja van njive.

4) Izabrati otpornije sorte vo}aka
sa kra}im vremenom sazrevanja.

5) Gajiti vo}ne vrste sa debljom
poko ìcom ploda, jer d. suzukii prefe-
rira vo}e sa tanjom poko ìcom ploda.

6) Sprovo|enje sanitarnih mera je
obavezan deo u borbi protiv ovog
{tetnog organizma. Ostavljanje zara-
`enih plodova na stablu doprinosi
pove}anju broja odraslih i drasti~-
nom umno`avanju broja insekata.
Uklanjanje i spaljivanje plodova je
obavezna mera. Obavezna je i kon-
trola gajbica i druge opreme u kojoj
se mogu zadr`ati plodovi sa larvama i
prenositi iz jednog regiona u drugi..

7) Kvalitetno obaviti rezidbu vo}a-
ka, radi boljeg provetravanja krune,
smanjene zasen~anosti i vlage koja
pogoduje d. suzukii.

8) Obrada zemlji{ta ispod krune
vo}aka u cilju zaoravanja biljnih osta-
taka (opalih plodova).

9) Obavezna je higijena ivica par-
cela u kojima se nalaze divlje kupine i
druge biljne vrste koji mogu biti do-
ma}ini ovoj {teto~ini.

10) Odstraniti korovske biljke iz
vo}njaka i njegove blizine, jer se vo}-
na mu{ica razvija i na njima (kere}e
gro`|e, zova i dr.).

11) Proizvodnju paprike obavljati
na ve}im udaljenostima od dugogo-
di{njih zasada vo}aka i vinove loze jer
je paprika, tako|e, doma}in d. suzukii.

12) Postavljanje protivinsekatskih
mre`a kojima se ogra|uju vo}njaci ali
je njihova isplativost u na{im uslovi-
ma pod znakom pitanja.

Hemijske mere kontrole mogu
doprineti smanjenju odraslih inseka-
ta, ali ne i jaja i larvi koji su za{ti}eni u
plodu. Ova mera ima ograni~eno dej-
stvo ali u na{oj zemlji i ne postoje re-
gistrovani insekticidi za suzbijanje
drosophila suzukii. Nakon berbe po-
`eljno je izvr{iti insekticidni tretman
kro{nje stabla i prizemnog dela vo}-
njaka, jer je imago tada u potrazi za
skrovitim mestom kako bi prezimeo
do naredne vegetacije.

Svetlana [u}evi}, 
dipl. in .̀ poljoprivrede

Nova Varo{ - Op{tina Nova Varo{
dodelila je putem konkursa nov~a-
ne nagrade za 45 studenata i 49
u~enika srednjih {kola. Na sve~ano-
sti koju je Op{tinska uprava organi-
zovala pro{log petka u zgradi SO,
jednokratna pomo} od 25.000 dina-
ra uru~ena je redovnim bud`etskim
studentima osnovnih i master stu-
dija sa prose~nom ocenom iznad
8,5 , koji nisu prenosili ispite iz
prethodne godine i {koluju se na
dr`avnim univerzitetima u Srbiji.
Tom prilikom je i sa po 10.000 di-
nara nagra|eno i pedesetak ovda-
{njih srednjo{kolaca, koji su pret-

hodnu {kolsku godinu zavr{ili sa
svim peticama. 

Lokalna samouprava je za jedno-
kratne nov~ane nagrade studentima iz
op{tinskog bud`eta za ovu godinu
opredelila oko 1,2 miliona dinara, a za
srednjo{kolce 490.000 dinara. Za pri-
znanja i nagrade najuspe{nijim aka-
demcima i |acima, dodeljenih 1. no-
vembra povodom op{tinskog prazni-
ka, izdvojeno je dodatnih 200.000 di-
nara. „Simboli~nim poklonom naju-
spe{nijim studentima i |acima ̀ elimo
da po{aljemo poruku da su njihovi iz-
vanredni rezultati postignuti tokom
{kolovanja vredni po{tovanja i da ih

nismo zaboravili jer su oni najdrago-
ceniji deo na{e lokalne zajednice.“, re-
kao je, izme|u ostalog, predsednik op-
{tine Nova Varo{ Radosav Vasiljevi}
na sve~anosti dodele nagrada, kojoj su,
pored dobitnika nagrada odnosno nji-
hovih roditelja prisustvovali i zamenik
predsednika op{tine Slavi{a Puri} i
predsednik Skup{tine op{tine Nikola
Jeli}. Jednokratnu nov~anu pomo}
studentima i |acima srednjih {kola
Op{tina Nova Varo{, na osnovu Odlu-
ke lokalnog parlamenta, dodeljuje,
ina~e, ve} gotovo desetak godina i do-
sada je podeljeno preko 800 student-
skih i u~eni~kih stipendija. R. P. 

Nagra|eni 
literarni radovi
na temu 
narkomanije 

Pljevlja - U okviru projekta „Upo-
treba droge put u propast“ nevladina
organizacija „Bonum“ iz Pljevalja ras-
pisalo je konkurs za najbolje literarne
radove na temu „Droga je zlo - ja ne}u
to!“ za u~enike osnovnih i srednjih
{kola. Na konkurs je prispjelo 50 rado-
va, a stru~ni `iri u sastavu: Verica Po-
povi}, predsjednica, Milan Terzi}, ~lan,
i Ru`dija Struji}, ~lan, donio je odluku
da se nov~anim ukupnim iznosom od
240 evra nagrade, nagradili su {est u~e-
nika osnovne i srednje {kole. J. D. 

Op{tina Prijepolje stimuli{e talentovane srednjo{kolce i studente 

Nov~ane nagrade za izvanrednost 

Op{tina Nova Varo{ nagradila najuspe{nije akademce i u~enike

Podr{ka studentima i srednjo{kolcima

Rezultati vredni po{tovanja:
Sa dodele nagrada u zgradi SO 



Novi Pazar - Kad u 17 utakmica jed-
nog tima stane sve ono {to fudbal ~ini
najlep{om sporednom stvari na svetu
onda je to dovoljno za zaklju~ak da je
sve kroz {ta se pro{lo i vredelo pro}i.
Tim pre kad se to odnosi na najmla|e
kategorije. Kadetski sastav Novog Pa-
zara na zimsku pauzu u elitnoj diviziji
Srbije oti{ao je kao dvanaesti tim na ta-
beli. Prolazili su de~aci, trenera Elvisa
Dervi{evi}a i njegovog pomo}nika El-
vedina Spahi}a, kroz samo takve uspo-
ne i padove, sa zavr{nicom kakva se sa-
mo po`eleti mogla. Da to nije obi~an
tim najbolje se videlo posle debakla od
^ukari~kog na Banovom brdu (4. kolo
- 10:0). Kad su svi, dobronamerni i oni
koji to nisu, mislili da }e sastav koji pri-
mi dvocifren broj golova na samo jed-
noj utakmici postati topovska hrana
ostalima, oni su se digli i sa slede}a dva
gostovanja, oba u Beogradu, doneta su

dva velika boda (Brodarac i Teleoptik).
Koliko je to nepredvidljiva ekipa vidi se
i iz rezultata postignutih prilikom ~eti-
ri trijumfa, na kojima su postigli ukup-
no 13 golova. Na svim ostalim me~evi-
ma u mre`i rivala zavr{ile su svega ~e-
tiri lopte. Nekad se dogodi da jedna
utakmica odredi ~itavo prvenstvo. Ba{
to se desilo ovom timu, kada je u po-
slednjem kolu ,,jeseni“ iznenadio sa-
stav Kikera u Kraljevu (pobeda Pazara
2:1). To ne skrivi ni prvi trener Novog
Pazara, Elvis Dervi{evi}.

- Kiker je odli~an tim, ali nekako je
uvek odgovarao ekipama koje sam vo-
dio. Kada bi u obzir uzeli samo rezul-
tate koje smo postigli u poslednjih {est
kola na{li bi se na visokom tre}em me-
stu. Tako da se mo`e re}i da je do pau-
ze u {ampionatu za nas do{lo u najgo-
rem mogu}em trenutku. Krenulo nas
je, a ni{ta {to se dogodilo nije sticaj
sre}nih okolnosti. Smi{ljeno smo pro-
menili sistem igre u 3-5-2, postali smo
ofanzivniji, kontranapad je do{ao do

izra`aja, a na rezultate je dosta uticala
i zrelost koju smo sticali tokom takmi-
~enja, isti~e zna~aj novina u igri svog
tima Dervi{evi}.

Ovakav povratak je malo ko o~eki-
vao posle ,,brodoloma“ koji je Novi Pa-
zar do`iveo u 4. kolu na Banovom br-
du. Trener Dervi{evi} obja{njava da se
radilo o neverovatno lo{em danu. No-
vi Pazar je igrao bez nekolicine prvoti-
maca, pa i pored toga su imali prilike
za gol. „Imali smo pet-{est situacija je-
dan na jedan i ni{ta od toga nismo is-
koristili, dok je njima sve polazilo od
ruke. Fudbal je takav, nekad i negde
vam se svi ti proma{aji vrate, {to se u
na{em slu~aju dogodilo u duelima sa
Realom i Studentskim gradom (5:1 i
4:0)“, ka`e Dervi{evi}, koji veruje da se
ni{ta slu~ajno ne doga|a.

Interesantno je da trener Novog
Pazara kao najbolja izdanja svog tima,
uz ~etiri pobede, izdvaja dva nere{ena
rezultata. „Jesmo bili dominantni u
trijumfima nad Realom, Studentskim

gradom, Zemunom i Kikerom, ali na-
~in na koji smo u [utenovcu odigrali
sa Radom 1:1 i Brodarcem na Novom
Beogradu (1:1), je ono ~emu stremi-
mo. Bili smo toliko mo}ni da je prava
{teta {to takve igre nismo krunisali s
maksimalnim brojem bodova. S dru-
ge strane, to nam je pokazatelj da
ovom timu i nije toliko bitno ime pro-
tivnika, koliko da on postane svestan
sopstvene vrednosti“, isti~e na{ sago-
vornik. 

Najbolji tim Novog Pazara pre`i-
vljava najte`e dane u Superligi. To je i

razlog {to jedan deo fudbalske javno-
sti lo{e stanje u prvom timu i situaci-
ju u kojoj omladinski sastav ne igra
elitnu ligu, rezultate kadete i ne do`i-
vljava kao mnogo bitne. Takva razmi-
{ljanja, Elvisa Dervi{evi}a, na jedno-
stavan na~in pobija re~ima da sve ra-
de zbog prvog tima. „Rezultati nisu
najva`niji, ali daleko od toga da su ne-
bitni. Potreban nam je ekspresan po-
vratak omladinaca u najkvalitetniji
rang, ali i da kadeti ostanu ovde gde
jesu. Nema velike koristi od igranja u
ni`im ligama. Tamo nemate pritisak
rezultata, ali je zato mnogo te`e dobi-
ti dobrog igra~a. Fudbaler se postaje
tako {to u periodu razvoja mlad igra~
za protivnike ima sebi ravne i bolje od
sebe. Naravno, poga|a nas situacija u
kojoj je prvi tim. Takvo stanje odrazi-
lo bi se na sve selekcije bilo kojeg klu-
ba, nije po tom pitanju Novi Pazar ni-
kakav specifikum. Kad je tamo lo{e,

to zna~i da je kod mla|ih kategorija
jo{ duplo lo{ije“, precizan je Dervi{e-
vi}. Pored slo`ene situacije u klubu i
{to se na njegova i le|a njegovog po-
mo}nika Spahi}a natovarilo sijaset
problema, ne pada im ni na kraj pa-
meti da se pred izazovima koji pred-
stoje olako predaju. Dervi{evi} obja-
{njava da njihov posao ima mnogo
dra`i, mada nikada nisu imali raj-si-
tuaciju, ali da im ne pada na pamet da
kukaju. „Kolega Spahi} i ja nismo sa-
mo treneri, ~esto smo i ekonomi i se-
kretari, a delimi~no i finansijeri. Pri-

nu|eni smo da dosta vremena tro{i-
mo na ono {to nema nikakve dodirne
ta~ke sa terenom. Zato i ovom prili-
kom pozivamo sve one koji mogu da
nam pomognu da to u~ine odmah i
sad. Vremena za ~ekanje nemamo
mnogo. Njihovo malo za nas }e biti
mnogo. Gradu Novom Pazaru su po-
trebni kadeti i omladinci u najvi{em
rangu, tim pre {to ekipu ~ine deca iz
ovog grada, jedino je Pribojac Rado-
vi} sa strane. Ovo ne zna~i da mi ima-
mo ne{to protiv igra~a iz drugih sre-
dina, naprotiv, trebaju nam, ali samo
oni koji kvalitetom odska~u. Pro{le
sezone sa njima smo imali sjajno is-
kustvo, mnogo su nam pomogli da se
zadr`imo u ovoj ligi. Kada su dolazili
bili su osporavani, a vidite gde su sa-
da, Ba`darevi} je u BASK-u, Vu~i} u
Zemunu, Koraksi} i Trajkovi} u Me-
talcu, Sekuli} u Jagodini“, ~injenica-
ma barata Dervi{evi}.
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Prvoslav Le{evi}

Elvis Dervi{evi}, trener kadetskog tima Novog Pazara

Ne~ije malo nama je mnogo 

ODBOJKA[I DRUGI
Novi Pazar - Prvi deo {ampionata u Su-

perligi odbojka{i Novog Pazara zavr{ili su na
drugom mestu sa dva boda zaostatka za
Vojvodinom (21). U 9. kolu Novi Pazar - Je-
dinstvo (Stara Pazova) 3:0 (25:20, 25:16,
25:17). DANAS ^ETVRTFINALE KUPA SRBIJE
- Novi Pazar - Spartak Ljig.

BIBI] 28. U ITALIJI 
Novi Pazar - Novopazarski atleti~ar

Elzan Bibi} bio je jedini predstavnik Srbi-
je na Prvenstvu Evrope u krosu. On je u
italijanskom mesta{cetu Kija, na Sardini-
ji, u trci juniora na {est km zauzeo 28. me-
sto. Pobedio je Norve`anin Jakob Inge-

brigsten, ispred Italijana Johanesa [api-
nelija i Francuza Mahameda Mahameda.
Bibi} je za pobednikom zaostao 49 sekun-
di (17:55). 

KO[ARKA[I POBEDNI^KI 
Novi Pazar - Ko{arka{i Novog Pazara

nalaze se u seriji pobeda, do poslednje su
do{li u 11. kolu savladav{i u Kosjeri}u Crno-
kosu 104:81 (26:20, 19:19, 25:15, 34:27). 

^VRSTO NA DNU
Novi Pazar - Zavr{eno je jesenje bla-

miranje fudbalera Novog Pazara. Na zim-
sku pauzu }e kao poslednji tim Superlige.
Osvojeno je svega 12 bodova, a do`ivljeno

je osam poraza na Gradskom stadionu, od
toga tri uzastopna. U 21. kolu, Novi Pazar -
Borac (^a~ak) 0-2 (0;0). Golove su postigli
Tijago Galvao u 47, i Stefan Mihajlovi} u
73. minutu. 

RUKOMETA[I DESETI
Novi Pazar - Prvi deo prvenstva u Super

B ligi rukometa{i Novog Pazara zavr{ili su na
desetom mestu sa osam bodova. U 11. kolu u
Lazarevcu doma}in je slavio sa 31:25 (14:13).

NADIGRAN SPARTAK 
Novi Pazar - U 9. kolu odbojka{ke Super-

lige, Novi Pazar je u velikom stilu nadigrao
Spartak iz Ljiga 3:0 (25:19, 25:19, 25:17)VE
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Pro{le sezone deseti 
Pro{lu sezonu kadetski tim Novog Pazara zavr{io je na 10. mestu najbolje lige

Srbije. U prvom delu imao je bod vi{e u odnosu na ovu sezonu (17). Pore|uju}i ta
dva {ampionata, Dervi{evi} ka`e da je sezona pre ove bila je daleko ujedna~enija.
„Sada imamo situaciju da su Crvena zvezda, Partizan, Vojvodina, ̂ ukari~ki i jo{ ne-
ki timovi napravili ogromnu bodovnu razliku u odnosu na sve ostale. To zna~i i da
}e gu`va na dnu biti raspetljana tek u poslednjim sekundima utakmica poslednjeg
kola“, dodaje. 

^etiri pobede, devet poraza
Novi Pazar je u ovoj polusezoni zabele`io ~etiri pobede, ~etiri nere{ena rezultata i devet poraza. Primljeno je 37 golova, a

postignuto 17. U strelce su se upisali: sa po tri gola:Viktor Stojanovi} i Amar Brahovi}, dva puta su strelci bili: Nazim Had`ibuli},
Tarik Ru{evi}, a po jedan: Amsal ̂ ajevi}, Kerim Halilovi}, Tarik Medovi}, Amar Delime|ac, Hamza Nailovi}, Tarik Cikoti} i Vahid Zi-
monji}.

Trener, ekonom, sekretar, 
finansijer: Elvis Dervi{evi}

Nepredvidljiva ekipa:
Kadetski sastav 
Novog Pazara
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MEDIJI

RADNIM DANIMA
07:00-07:10 Jutarnji dnevnik
07:10-11:00 Novi Dan
11:00-15:00 Plusiranje
16:00-16:10 Dnevnik
16:10-19:00 Muzi~ki 

vremeplov
19:00-07:00 Music mix

VESTI SVAKOG PUNOG SATA

SUBOTA
10:00-14:00 ^avrljanje
14:00-18:00 Eurotop 

44-repriza
18:00-10:00 Music mix

NEDELJA
10:00-14:00 Uvek nedeljom
14:00-18:00 Eurotop 44
18:00-10:00 Music mix

VA@NI TELEFONI
Op{tina Novi Pazar 020- 313-644/318215 
Op{tina Tutin 020 - 811 133 
Op{tina Sjenica 020 - 741 279 
Op{tina Ra{ka 036 - 736 281
Autobuska stanica Novi Pazar 020 - 318 354 
Autobuska stanica Ra{ka 036 - 738 383 
Meteorolo{ka stanica Meteor Sjenica 020 - 741 008 
Policijska uprava Novi Pazar 020 - 314 744 
Op{tinski i Okru`ni sud - Novi Pazar 020 - 314 391 
Zdravstveni centar Novi Pazar 020 - 314 722
Apotekarska ustanova Novi Pazar 020 - 318 375 
Elektrodistribucija Novi Pazar 020 - 315 117

330 116 
Preduze}e za puteve „Novi Pazar put“ 020 - 314 911
Univerzitet Novi Pazar 020 - 317 754 
Internacionalni univerzitet 020 - 316 634 
Dom kulture Novi Pazar 020 - 313 069 
Regionalno pozori{te Novi Pazar 020 - 322 891 
SOS telefon (KC Damad) 020 - 332 755
Sportski centar Novi Pazar 020 - 312 420
Turisti~ka organizacija Novog Pazara 020 - 338 030
@elezni~ka stanica Ra{ka 036 - 736 008
Dom zdravlja 036 - 736 127
Komunalno preduze}e Ra{ka 036 - 736 622
Centar za kulturu 036 - 736 273
Biblioteka 036 - 736 092
Gradski stadion 036 - 736 650
Sportska hala 036 - 736 794
De~iji vrti} „Veselo detinjstvo“ 036 - 736 120
Apoteka 036 - 738 080
Turisti~ka organizacija 036 - 738 670
Crveni krst 036 - 736 648
Vatrogasna slu`ba 036 - 736 002
Veterinarska stanica 036 - 736 877
Taksi stanice 036 - 740 040 i 036 - 733 222

PRETPLATA
Period:

3 meseca - popust 10% 
= 546,00 din
6 meseci - popust 15%
=1.053,00 din
12 meseci - popust 20%
=2.028,00 din

s tro{kovima dostave na adresu
Kontakt telefon: 011 / 344 - 11 - 86 

lok. 124, 107 /Prodaja/

Sand`ak Danas - Posebno izdanje lista Danas za oblast Sand`aka.  Ure|uju: Safeta Bi{evac (Beograd), Sla|ana Novosel (Novi Pazar). 
Adresa: Novi Pazar, TC Vakuf, 1. maja BB   Telefon i fax: 020 331 570  e-mail: sandzakŸdanas.rs

Nova Varo{ - Gimnazija „Pivo Karamatijevi}“ iz
Nove Varo{i progla{ena je za najbolju {kolu na
ovogodi{njem likovnom konkursu za kalendar
Evropskog PROGRES-a, dok je njena maturant-
kinja Sandra Grbi} za svoj umetni~ki rad osvojila
drugo mesto. Priznanjem se okitio i Stanko Nika-
~evi}, profesor likovnog u ovda{njoj Gimnaziji,
koji, u saradnji sa u~eni~kim parlamentom, ve}
godinama podsti~e srednjo{kolce na u~e{}e na
ovom tradicionalnom konkursu koji podr`avaju
EU i [vajcarska.

Sandrino likovno re{enje na zadatu temu
„Evropa - mudar izbor“ stru~ni ̀ iri svrstao je me-
|u najbolje u konkurenciji 120 radova pristiglih
iz 30 srednjih {kola sa podru~ja 34 op{tine u koji-
ma deluje ovaj razvojni program. Rad talentova-
ne Novovaro{anke krasi}e tako EU PROGRES-ov
kalendar za 2017. godinu, a na njegovim strani-

cama na}i }e i jo{ 11 likovnih ostvarenja kojima
su mladi prikazali svoja vi|enja o mogu}nostima
i prilikama koje im se pru`aju na putu evropskih
integracija. Odlukom stru~nog `irija prvo mesto
na ovogodi{njem EU PROGRES-ovom konkursu
osvojila Katarina Mihajlovi} iz Leskovca, a tre}e
Milan Veli~kovi} iz Surdulice. 

- U tehnici vodenih boja na papiru prikazala
sam razli~ita poglavlja u procesu priklju~ivanja
na{e zemlje EU. Posebno mi je bilo inspirativno
ono koje se odnosi na putovanje bez viza za gra-
|ane Srbije, ~ime nam se otvaraju mogu}nosti da
bez ograni~enja putujemo po ~itavom svetu, upo-
znajemo druge kulture i narode i sti~emo neza-
boravna poznanstva i iskustva, isti~e Sandra, ko-
joj, ina~e, ovo nije prva nagrada - osvajala ih je na
mnogim drugim umetni~kim konkursima lokal-
nog i republi~kog karaktera, a planira da bavlje-

nje likovnom umetno{}u u perspektivi bude nje-
no profesionalno opredeljenje ukoliko joj po|e za
rukom da upi{e fakultet primenjenih umetnosti
ili grafi~kog dizajna. Prema re~ima profesora
Stanka Nika~evi}a, ovda{nja Gimnazija je osim
Sandrinog, na ovaj javni poziv kandidovala je ra-
dove jo{ ~etiri autora, od kojih je stru~ni `iri po-
hvalio i likovno ostvarenje u~enika Save Joksimo-
vi}a.

Konkurs je ove godine bio beri}etan i za novo-
varo{ku Gimnaziju, koja je progla{ena za najbo-
lju {kolu. Njenim predstavnicima }e organizatori
i donatori na sve~anosti u Novom Pazaru 21. de-
cembra dodeliti i vredne poklone - savremeni lap-
top i projektor sa prate}om opremom. Na svetko-
vini }e Sandra dobiti tablet ra~unar, dok }e pro-
fesoru Nika~evi}u biti uru~ena vredna poklon-
knjiga. R. P. 

Gimnazijalka Sandra Grbi} iz Nove Varo{i osvojila 
drugo mesto na likovnom konkursu Evropskog PROGRES-a

Priznanje za 
kreativnost i originalnost

Pregr{t nagrada za Novu Varo{: Sandra
sa svojim profesorom Nika~evi}em

Berane - Voda iz gradskog vodovoda u Be-
ranama ispravna je za pi}e, pokazali su rezul-
tati analiza koje je uradio Institut za javno
zdravlje. Iz DOO „Vodovod i kanalizacija“ sa-
op{tili su da su stigli rezultati iz Instituta u pi-
sanoj formi. „Zahvaljujemo se gra|anima Be-
rana na strpljenju, ali prije pisanog izvje{taja
iz Instituta nismo mogli niti smjeli po zakonu

da javljamo da je voda ispravna. Danas to sa
sigurno{}u mo`emo da saop{timo“, navedeno
je u saop{tenju ovog beranskog komunalnog
preduze}a. Vodovod u Beranama o{te}en je u
poplavama po~etkom novembra. Kvar je sani-
ran nakon desetak dana, ali su se od tada ~e-
kali rezultati analiza.

C. D. 

Voda ispravna za pi}e „Od mlijeka sa
na{ih planina“

Plav - Na konferenciji „Od mlijeka sa na{ih planina“, ko-
ja je nedavno odr`ana u Plavu saop{teno je da je planirano
otvaranje mini mljekare u plavskom naselju Brezojevice, ka-
paciteta 1.500 litara mlijeka dnevno. Projekat „Od mlijeka
sa na{ih planina“ nastao je kao rezultat inicijative op{tina
^ajetina, Plav i Andrijevica sa ciljem ja~anja lanca vrijedno-
sti u sektoru mljekarstva i valorizacije mlijeka kroz stepene
prerade u tradicionalne proizvode, sir i kajmak. C. D.


